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Spørgsmål nr. 894 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Kan ministeren oplyse, hvor mange betjente der gennemsnit-

ligt forventes at være i politikorpset i henholdsvis 2018 og 

2019?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Forud for indgåelsen af den nuværende flerårsaftale om poli-

tiets og anklagemyndighedens økonomi i 2016-2019 var der 

10.493 politibetjente i oktober 2015. Med flerårsaftalen blev det 

besluttet at gennemføre et meroptag på i alt 300 politistuderende 

i 2016 og 2017. Herudover er det med finanslovsaftalen for 

2018 besluttet at styrke politiets kapacitet bl.a. gennem et yder-

ligere meroptag af i alt 300 politistuderende i 2018 og 2019. 

På den baggrund forventer Rigspolitiet, at antallet af politibe-

tjente ved udgangen af 2018 vil udgøre ca. 10.950 politibetjente, 

mens antallet af politibetjente ved udgangen af 2019 forventes 

at udgøre knap 11.100 politibetjente. 

Det samlede optag af politistuderende tilpasses afhængigt af af-

gangen fra politiet, og det planlagte optag i 2018 og 2019 er un-

der forudsætning af, at der kan rekrutteres et tilstrækkeligt antal 

kvalificerede politistuderende.

Med afsæt i den forventede afgang og det planlagte optag på Po-

litiskolen i 2018 og 2019 forventes det gennemsnitlige antal po-

litibetjente i 2018 og 2019 at udgøre ca. 10.870 og ca. 11.050 

politibetjente. Det bemærkes dog, at gennemsnitberegningen er 

behæftet med usikkerhed, idet afgangen af politibetjente og op-

taget af nye politistuderende ikke falder ens hen over året.”
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